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 حواجز الموت 
أعاقت قوات الاحتلال نقل المواطن "مناضل أحمد جبران جبارين" من مركز إسعاف المقاصد في أبوديس   تمّوز   25في  

ما أدى إلى وفاته وهو في   ،م الاحتلالي لأكثر من نصف ساعةإلى مستشفى المقاصد في القدس على حاجز الزعيّ 
 .وضع حرج للغاية، لعدم تمكن الأطباء من تقديم الإسعافات اللازمة له

 الشخصيات الوطنية استهداف 
عقدت محكمة الاحتلال جلسة محاكمة   تمّوز  13ففي    سلطات الاحتلال انتهاكاتها بحق محافظ القدس الشريف  صلت وا

وطالبت النيابة العامة للاحتلال بالسجن الفعلي للمحافظ لمدة ثمانية أشهر، استنادًا  لعطوفة محافظ القدس عدنان غيث،  
وقد اعترض الأستاذ المحامي رامي عثمان على ما عرضته نيابة    .للائحتي اتهام صدرتا سابقا بحق المحافظ غيث 

 .في الكيان المحتل الاحتلال بحق عطوفة المحافظ وتم تأجيل البت في الحكم لما بعد انتهاء عطلة القضاء
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؛ الأول: 2018في عام    للقدسكمحافظ    هامهبحق المحافظ غيث منذ توليه م  درت قرارات عسكرية ص  أربع يذكر أن  
التواصل مع   الرّام. والثاني: منعه من  بلدة    51منعه من الدخول إلى الضفة الغربية والوصول إلى مكان عمله في 

ا من أعضاء اللجنة  محمود عباس، ودولة رئيس الوزراء محمد اشتية وعددً   شخصية فلسطينية وعلى رأسها سيادة الرئيس
يمنعه من التحرك أو التواجد في مدينة القدس عدا    اخرً آالمركزية لحركة فتح وقيادات أمنية ووطنية فلسطينية. وقرارًا  

مدينة القدس.   ت أو تجمعات داخلا يمنعه من المشاركة في أيّة نشاطات أو فعالياا رابعً مكان سكنه ببلدة سلوان. وقرارً 
 الماضي. من العام ويخضع المحافظ غيث حاليا لحكم مفتوح بالحبس المنزلي منذ شهر آب 

سلمت مخابرات الاحتلال أمين سر حركة فتح في القدس شادي مطور استدعاءً للتحقيق في مركز وفي التاريخ ذاته  
 .شهور إضافية 6الاحتلال مطور قرارًا بالإبعاد عن الضفة الغربية وسلمت مخابرات   التابع للاحتلال ""المسكوبية

مت قوات الاحتلال الناشط المقدسي "ناصر أبو خضير" قراراً بمنع دخوله الضفة، وتقييد حركته وعمله داخل سلّ كما  
 . القدس المحتلة، بالإضافة إلى منعه من التواصل مع عدد من الشخصيات المقدسية

على خطيب المسجد الأقصى المبارك الشيخ عكرمة صبري وطالب بترحيله من    هضير تحعبري في  واستمر الإعلام ال
منعه من السفر مدة ستة  جدد الاحتلال  تمّوز  11وفي  .القدس؛ بسبب دعوته للتضامن مع جنين خلال خطبة الجمعة

 أشهر؛ بحجة أن سفره يشكل خطراً على الاحتلال. 
بتجديد "قرار منعه من    مدير دائرة الأوقاف الإسلامية في القدس المحتلة الشيخ ناجح بكيرات نائب  تم تبليغ    تمّوز  4في  

 6مدة  ل   القدس إلى مدينة بيت لحم  مدينة  عنأبعدت سلطات الاحتلال بكيرات    تمّوز  12وفي  ،  أشهر  6السفر" لمدة  
  .أشهر
ة لمناهضة التهويد ناصر الهدمي من السفر لمدة رئيس الهيئة المقدسي  جدد الاحتلال قرار منع السفر بحق   تمّوز  3وفي  

 أشهر. 6
 ستيطانية بذكرى خراب الهيكل مسيرة ا

اقتحم وزير الاحتلال، إيتمار بن غفير، البلدة القديمة بالقدس للمشاركة في مسيرة الأعلام الاستيطانية    تمّوز  26في  
مسلحون في منطقة باب العامود بالقدس قبيل انطلاق مسيرة  ليلة ذكرى ما يسمى "خراب الهيكل"، كما انتشر مستوطنون  

 .الأعلام الاستيطانية
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اقتحم عشرات المستوطنين المسجد الأقصى من جهة باب المغاربة، تقدّمهم وزير أمن الاحتلال إيتمار    تمّوز  27وفي  
ذلك بالتزامن مع ذكرى "خراب بن غفير، ووزير تهويد النقب والجليل، يتسحاق فسرلاوف، في حزب "عوتسماه يهوديت"، و 

الهيكل". وقال بن غفير خلال اقتحامه: "هذا هو المكان الأكثر أهمية لشعب إسرائيل حيث يتعين علينا العودة وإظهار 
 ."حكمنا

، فيما اقتحم آلاف المستوطنين  " السجود الملحمي"بدأ الاقتحام منذ ساعات الفجر وتخللته تأدية طقوس تلمودية بينها و 
، كما نفّذوا جولات استفزازية في أزقة البلدة "  حائط المبكى"ا عند ما يدّعون أنه  ساحة البراق، وأدّوا صلوات وطقوسً   اأيضً 

 .القديمة في القدس. وكان احتشد المئات منهم قبالة باب المغاربة قبيل الاقتحام، تلبيةً لدعوة الجمعيات الاستيطانية
طقوسًا   المستوطنين  من  مجموعات  وعند  وأدّت  القديمة،  البلدة  في  عشرات إتلمودية  أن  الأقصى. كما  بوابات  حدى 

 .باتوا ليلتهم عند مدخل باب المغاربة "العودة إلى جبل الهيكل"المستوطنين من جماعة ما تسمّى 
الحراسة  وجدير بالذكر أن شرطة الاحتلال قد عمدت إلى نشر عناصر الوحدات الخاصة في باحات المسجد لتوفير  

عامًا من دخول المسجد الأقصى    60ومنعت من هم أقل من    للمقتحمين، وكذلك لإبعاد المقدسيين عن مسار الاقتحامات 
 .المبارك لأداء صلاة الظهر

 في القدس نتائج الثانوية العامة
نشر قوات مكثفة في كافة الأحياء المقدسية    إلى ثكنة عسكرية من خلال الثانوية العامةفي يوم نتائج  تحولت القدس 

 .تنوعت القوات بين الشرطة، واليسّام، وعناصر البلدية والمخابرات ، و حول سور القدس وفي شوارعهاو 

وية  قمع الطلبة المقدسيين المحتفلين بنتائج الثانوخضعت معظم المركبات التي يقودها شبان لتفتيش دقيق، كما تم 
 المدينة. العامة في 

 اعتقال بسبب   العامة الثانوية فرحة من الاحتلال حرمها القدس من معظمها( فلسطينية عائلة 17) من أكثريذكر أن 
 .  أبنائهم
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 الإضراب يعم محافظة القدس نصرة لجنين ومخيمها 

الوطنية والإسلامية في القدس، حدادًا على  عم الإضراب الشامل أنحاء محافظة القدس بدعوة من القوى    تمّوز  4في  
واندلعت مواجهات مع قوات الاحتلال    المخيم.على    ه الاحتلالفرضذي  أرواح شهداء مخيم جنين وتنديدًا بالحصار ال

 . بلدات وأحياء القدس نصرة لمخيم جنين عدد من في

 اعتداءات المستوطنين 

في ذكرى خراب مسيرة  نفذ المستوطنون    تمّوز  شهر خلال  فكل شهر،    في  وتيرتهاتهم تتزايد  از ن واستفزاي المستوطن  جرائم
نفذ المستوطنون    بحق المدينة المقدسة ومحاولات طمس هويتها الفلسطينية.  الجرائم   أبرزمن  تعد    والتيالهيكل   كما 

 . ( اعتداءات بالإيذاء الجسدي5)بحق المقدسيين من بينها ( اعتداء 15)

اقتحمت قوات الاحتلال منزل عائلة صب لبن في عقبة الخالدية بالبلدة القديمة بالقدس المحتلة،    تمّوز   11  فجر  وفي
 .وقامت بإخلائه من ساكنيه وتسليمه للمستوطنين. كما قامت قوات الاحتلال باعتقال المتضامنين
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 الإصابات المسجلة

 
استعمال قوات الاحتلال القوة المفرطة ضد المقدسيين  الإصابات الناتجة عن    تمّوز  رصدت محافظة القدس خلال شهر

والمعدني المغلف   إطلاق الرصاص الحيّ   نتيجة  ( إصابة17)  نحو  تم رصد و   في مختلف أنحاء العاصمة المحتلة.
 ، بالإضافة إلى مئات حالات الاختناق بالغاز. بالمطاط والضرب المبرح من قبل قوات الاحتلال

اح بالقدس المحتلة بزعم  الشيخ جرّ   رة الحرباوي" في حيّ يالاحتلال النار صوب السيدة "سمأطلقت قوات    تمّوز  9وفي  
 .احالشيخ جرّ  من أبنائها من حيّ  2تنفيذها عملية طعن واعتقلتها وحولتها للمشفى، كما اعتقل الاحتلال  

بعد خروجه من منزله في العيسوية    والذي أصيب برصاص الاحتلال  درباسمحمد  الشاب  ومن بين الإصابات أيضًا  
لى أحد المطاعم خارج البلدة، وخلال ذلك فوجئ بوجود اقتحام للبلدة إطلاق الرصاص الحي، مما أدى الى إا  متوجهً 

 . رمالشاب درباس خلال تلقيه العلاج في مستشفى هداسا عين كا الاحتلال واعتقلت قوات ، إصابته بمنطقة الفخد 
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 المسجد الأقصى المُبارك جرائم الاحتلال ومستوطنيه ضد

 
المُبارك، وضيّقت على المصلين وفتشت  واحتجزت   همفرضت قوات الاحتلال تشديداتها على أبواب المسجد الأقصى 

محافظة   كما رصدت لمسجد الأقصى.  ل  اقتحامات المستوطنين  بالتزامن مع تأمينهاوذلك    ، بطاقات هوياتهم الشخصية
، وشهد شهر تمّوز تسجيل أعلى  تمّوز   جد الأقصى المُبارك خلال شهر المتطرفين للمس  ات المستوطنيناقتحامالقدس  

)من   تحت مسمى سياحة ا جنبيً أ( 90,497)، وا( مستوطنً 6542اقتحم )، إذ رقم للاقتحامات منذ بداية العام الحالي
 . بحماية مشددة من قوات الاحتلال الخاصة المدججة بالسلاح  المُبارك  المسجد الأقصىخلال وزارة السياحة الاسرائيلية(  

وضعت قوات الاحتلال مادة زرقاء على بوائك المسجد الأقصى في محيط قبة الصخرة، وذلك بهدف الحد   تمّوز  6وفي  
ا على منبر برهان الدين جنوبي قبة  ا، علماً بأن ذات المادة وُضعت مسبقً من تعليق اللافتات والأعلام الفلسطينية عليه
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الصخرة، حيث تلتصق بجلد الشخص ولا تزول بسهولة، وتستطيع شرطة الاحتلال من خلالها تمييز الشبان واعتقالهم  
 .بمساعدة الكاميرات الحرارية المنتشرة عند أبواب المسجد الاقصى المبارك

علن وزير شؤون القدس لدى حكومة الاحتلال عن تسيير حافلات مجانية لنقل المستوطنين إلى حائط  أ   تمّوز 22وفي  
 . البراق وتسهيل اقتحامهم له طيلة أيام الأسبوع

وزير أمن الاحتلال إيتمار بن غفير، ووزير    المقتحمين  تقدّم  المسجد الأقصى المبارك،  2180  اقتحم  تمّوز  27وفي  
 وسجل   تهويد النقب والجليل، يتسحاق فسرلاوف، في حزب "عوتسماه يهوديت"، وذلك بالتزامن مع ذكرى "خراب الهيكل".

 المسجد الأقصى: ملف ترميم
جنة الإعمار في منعت شرطة الاحتلال موظفي لجنة إعمار المسجد الأقصى من العمل في جميع أقسام ل تمّوز 3في 

من    3اعتقلت قوات الاحتلال    تمّوز  4وفي    .الأقصى بشكل كامل، وهددت باعتقال الموظفين في حال قيامهم بالعمل
 .": "حسام سدر"، و "محمد الصالحي"، و "عرفات نجيب وهمموظفي دائرة الأوقاف الإسلامية من المسجد الأقصى، 

سباب سقوطها، أسقطت إحدى أشجار الزيتون المعمرة في باحات المسجد الأقصى المبارك، حيث ترجح    تمّوز  20وفي  
 .قصىسفل المسجد الأأالحفريات المستمرة 
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 حالات الاعتقال

الاعتقال    ستمرت والعنصرية  عمليات  التي  الظالمة 
بحق بوحشية  الاحتلال  قوات  في    تنفذها  الأهالي 

( حالة 151)   نحو  رصد   محافظة القدس، إذ جرى 
مناطق  في  لمواطنين    اعتقال القدسكافة    محافظة 

طفلًا و    14، ومن بين الاعتقالات  تمّوزخلال شهر  
 سيدات.  4

 بحق المعتقلين قرارات محاكم الاحتلال

بحق  محاكمتفرض   تعددت    المعتقلين  الاحتلال  مجحفة،  وفرض   بينقرارات  الفعلي،  السجن  أحكام  حبس  ال   إصدار 
منع    قرارات   بعضهم  أصدرت محكمة الاحتلال بحقكما  غرامات مالية باهظة،  و قرارات إبعاد  بالإضافة إلى    ،منزليال

 بالإضافة إلى تمديد اعتقال عدد كبير من المعتقلين لأشهر طويلة دون توجيه تهم واضحة بحقهم.  ،سفر
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 حكام بالسجن الفعلي أ .1

عتقال  الابأحكام  (8) من بينها  ،بحق أسرى مقدسيين  ( حكمًا بالسجن الفعلي34)أصدرت محاكم الاحتلال العنصرية 
تهمة    داري الإ تحديد  دون  "أي 

واضح" بشكل  لهم  ،  موجه 
مالية   غرامات  لفرض  بالإضافة 

 .تزيد من معاناة أسرهم  جدًا  ةظ باه

الأحكام التي أصدرتها   ومن أعلى
شهر خلال  الاحتلال   سلطات 

الأسير  الصادر بحق    ، الحكمتمّوز
  14لمدة  )  قصي عليانالمقدسي  

 . المحتلّة العيسوية بالقدس بلدةمن  (عامًا ونصف

 رارات بالحبس المنزلي ق .2

  اأصدرته  بالحبس المنزلي  ا( قرارً 20)  جرى رصد 
  من بينهم مقدسيين  مواطنين  سلطات الاحتلال بحق  

وترواحأطفال المنزلي   مدة  ت .  الحبس    قرارات 
أصدرت   كما  .أشهر  6ما بين يومين إلى    الصادرة

المفتوح   المنزلي  بالحبس  قرارًا  الاحتلال  سلطات 
الشاب المقدسي "عدي معيرجي" والبالغ من  بحق  

 عامًا(. 18)العمر 
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 ومنع السفر  قرارات الإبعاد .3

شهر الاحتلال   تمّوز  شهد  سلطات  إصدار 
الأقصى  بعاد بالإ   ات قرار  المسجد   المبارك  عن 

لسيطرة على  لمنهم    محاولة  في  والبلدة القديمة،  
المحيط والأماكن  الأقصى    به،   ةالمسجد 

  ( 10)   ، منهابعادبالإ  اقرارً   (21)فأصدرت نحو  
 .المبارك عن المسجد الأقصىبالإبعاد  اتقرار 

المنع على المرابطة    ، فجددت تمّوزقرارات منع سفر خلال شهر    7  سلطات الاحتلال  أصدرت أما فيما يتعلق بمنع السفر  
جدد    تمّوز  11وفي    ،أشهر بعد منعها من السفر مدة عامين  6المقدسية هنادي الحلواني مدة شهر قابل للتجديد مدة  

من السفر مدة ستة أشهر؛ بحجة أن سفره يشكل خطراً   خطيب المسجد الأقصى الشيخ عكرمة صبري   منعالاحتلال  
 على الاحتلال. 

بتجديد "قرار منعه    ائب مدير دائرة الأوقاف الإسلامية في القدس المحتلة الشيخ ناجح بكيرات نتم تبليغ    تمّوز  4وفي  
رئيس الهيئة المقدسية لمناهضة التهويد   جدد الاحتلال قرار منع السفر بحق  تمّوز  3. وفي  أشهر  6من السفر" لمدة  

  مقدسي "أمير عبيد" من بلدة العيساوية الشاب ال  سلطات الاحتلال  كما سلمت   أشهر.  6ناصر الهدمي من السفر لمدة  
 قرارًا بمنعه من السفر. 

 والتجريف  الهدم ملياتع

 بشكل  تم هدمها   منشآت (  8)منها  ،  القدس المحتلةمحافظة  في    منشأة(  36)  هدم وتجريفتم  ،  تمّوزخلال شهر  و 
 .تعود ملكيتها لمواطنين مقدسيين  راض لأتجريف و  ( عمليات حفر14)بالإضافة لتنفيذ  ،ذاتي قسري 
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و   وهدمت  الاحتلالآليات  خلال    طواقم 
مساكن،   ؛شملت   منشأة(  22)  تمّوز  شهر

مياه وخزانات  زراعية،  ،  ومنشآت 
،   وحظائر أغنام، غرفة خارجية  ،بركسات و 

 . استناديًا وسورًا

 4ت قوات الاحتلال  صادر   تمّوز  6وفي  
المواشي   ومعالف  مياه  والسياج  خزانات 

دونمًا    15أحرقت سلطات الاحتلال ما يقارب    تمّوز  16في منطقة وادي أبو هندي، وفي    الخاص بها وبركسين للأغنام
  و شمال غرب القدس المحتلة.من الأراضي الزراعية بمحاذاة جدار الفصل العنصري في بلدة بدّ 

 قرارات الهدم والإخلاء القسري ومصادرة الأراضي 

عين اللوزة ببلدة    في حيّ وفي  و  سهل بلدة بدّ التجارية في    المنشآت من    عدد ل  هدمبال  اتإخطار   5  الاحتلالسلمت سلطات  
 .سلوان

 الإخلاء القسري 

اقتحمت قوات الاحتلال منزل عائلة صب لبن في عقبة الخالدية بالبلدة القديمة بالقدس المحتلة،    تمّوز   11  فجر  وفي
 وتسليمه للمستوطنين.  وأجبرت ساكنيه على إخلائه 

، قرارا سابقًا بإنهاء عقد الإيجار المحمي للزوجين المسنين،  عليا للاحتلالوجاء قرار الإخلاء بعد أن أصدرت المحكمة ال
عاما( لإفساح المجال للاستيلاء على العقار من قبل جمعية    72عاما( ومصطفى صب لبن )   68)   نورا صب لبن

 .2010“جاليتسيا” الاستيطانيّة التي تسعى لإخلاء العائلة منذ العام 
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، ومنعت الأبناء من العيش مع والديهم، ما أدى 2016وسبق لمحاكم الاحتلال أن أخلت باقي أفراد العائلة في عام  
 .فريق العائلةإلى ت

ويقع منزل عائلة صب لبن على بعد عدة أمتار من المسجد الأقصى، وهو مستأجر من المملكة الأردنية الهاشمية منذ  
 .ويخضع للإجارة المحمية 1953عام  

ادعت "جمعية جاليتسيا الاستيطانية" أن منزل العائلة هو وقف يهودي، وعليه قررت محاكم الاحتلال    2010وفي عام  
ء الإجارة المحمية للعائلة وإخلائها من المنزل، وسبق ذلك جلسات عديدة وقرارات مختلفة بدأت في ثمانينات القرن إنها

 .الماضي، في محاولة لانتزاع ملكية المنزل

 سرى الأالانتهاكات بحق 

تمّ  إيتمار بن غفير تعديلًا   الاحتلالوزير أمن  وز أصدر  في الأيام الأخيرة من شهر   على قانون "الإفراج  المتطرف 
  ة حكومة الاحتلال من سياس  اجزءً وويعد هذا القرار    .سرى من السجنالإداري"، يقضي بإلغاء الإفراج المبكر عن الأ
 .الرامية إلى تدهور أوضاع الأسرى في السجون 

صادرت قوات الاحتلال مركبة الأسير المقدسي   تمّوز  5في  وواصلت سلطات الاحتلال استهداف الأسرى المحررين، ف
 .المحرر "محمد مصطفى" من بلدة العيساوية وقامت بالحجز على أمواله وإغلاق حسابه البنكي

من بلدة الطور في زنازين سجن    "مصطفى أحمد أبو الهوى "عزلت إدارة سجون الاحتلال الأسير المقدسي    تمّوز  6وفي  
 . نفحة الصحراوي 

عامًا( يعاني    38ذكرت هيئة شؤون الأسرى في بيان لها أن الأسير المقدسي المعزول حسام مطر ) مّوزت  12وفي  
يذكر أن   .ونفسيًا  جسديًا  تعذيبه  إلى  يھدف  متعمد،  طبي  ھمالوضعًا صحيًا صعبًا جدًا في سجون الاحتلال، وسط إ
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حالته نتيجة عدم التشخيص المبكر، وعدم تلقي  ، وقد ساءت  2010الأسير مطر بدأ يعاني من مشاكل صحية منذ عام  
 .العلاج المناسب، والمماطلة المستمرة في إجراء الفحوصات والتحاليل المطلوبة

عامًا(، من بلدة أبو ديس شرق القدس المحتلة، إضرابه    34) ة""إسماعيل حلبيعلّق الأسير المقدسي    تمّوز  28وفي  
 .  وذلك بعد وعود بإنهاء اعتقاله الإداري  المفتوح عن الطعام احتجاجًا على اعتقاله

لمدة أربعة شهور، رغم    حلبية  شرعو   بحقّه  إداريّ جديد  بعد أن أصدرت مخابرات الاحتلال أمر اعتقال  بالإضراب 
 .حصوله على قرار يقضي بعدم تجديد اعتقاله الإداريّ، إلا أنّ الاحتلال ادعى أن هناك )مواد سرّية( جديدة بحقّه 

 المقدسية والفعالياتضد المؤسسات   الانتهاكات

داف  استهأي جهود مقدسية داخل مدينة القدس يواصل الاحتلال  تقويض  المقدسي و   وجود مستمرة لقمع ال   ت في محاولا
وال التعليمية  ضدها  المؤسسات  الإ  ،تمّوز   13في  ف  تحريض  "الكنيست  المدارس عقد  على  للتحريض  سرائيلي" جلسة 

لعرب خريجي الجامعات الفلسطينية في العربية والمناهج الوطنية في القدس، وتخلل الجلسة تحريض على المعلمين ا
 .مدارس القدس

اقتحمت قوات الاحتلال مول الدار في القدس المحتلة تمهيدًا لاقتحام رئيس بلدية  المقدسية    المؤسسات وفيما يتعلق بقمع  
لزيارة مقررة لرئيس  الاحتلال للمكان. وكانت المحلات التجارية داخل مول الدار بالقدس المحتلة أغلقت أبوابها رفضًا  

بلدية الاحتلال، وسكب شبان مقدسيون الزيت على أرض مول الدار في شارع صلاح الدين بالقدس المحتلة، تعبيرًا عن  
 .رفضهم لهذه الزيارة

مستشفى المقاصد في بلدة الطور بالقدس  تمّوز  9في  اقتحمت قوات الاحتلال    الطبية  الأماكنوفي إطار الاعتداء على  
 .المحتلة
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بمنع أحد  تمّوز 19في   قامت شرطة الاحتلالوعلى صعيد التضييق على رجال الدين والاعتداء على الحريّات الدينية 
الرهبان من دخول ساحة البراق الواقعة غرب المسجد الأقصى المُبارك في القدس، بصحبة وزيرة التعليم الألمانية وهو  

 أن ذلك يُعرض حياته للخطر. يرتدي الصليب المقدس في رقبته، بِحجة 

نزع الصليب قبل الدخول إلى الساحة، حيثُ حاول الراهب التوضيح لهم بإنه رجل دين   الاحتلالوقد طلبت منه شرطة 
 قناعهم بذلك.إوأن هذا نمط لبسه كراهب وأن هذا يُعد تعدي على حريته الشخصية والدينية إلا أنه لم يفلح في 

 الصحفيين   انتهاكات بحق

أشهر   9أنهت محكمة الاحتلال قرار الحبس المنزلي للصحفية المقدسية لمى غوشة، وفرضت عليها    تمّوز  11في  
شيقل, وطالب   4500سنوات، بالإضافة إلى دفع غرامة مالية بقيمة    3أشهر وقف تنفيذ مدة    6عمل لصالح الجمهور، و

 .محامي غوشة بعقد جلسة استئناف على الحكم

 نية المشاريع الاستيطا

واقع  إلى فرض  الاحتلال  تسعى سلطات 
جديد على مدينة القدس المحتلة من خلال  
تنفيذ مشاريع استيطانية خطيرة، ففي  شهر 

العمل   تمّوز الاحتلال  سلطات  صادقت 
على مشروع استيطاني جديد حيث أعلن  

بناء   عزمه  عن  وحدة    450الاحتلال 
ليسون   أم  بلدتي  بين  جديدة  استيطانية 

المكبر على    وجبل  المحتلة،  القدس  في 
 دونمًا. 12مساحة تبلغ  
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  670كما تخطط حكومة الاحتلال لبناء مستوطنة كبيرة على أراضي بلدة مقدسية، ويشمل المخطط الاستيطاني، بناء  
 وحدة استيطانية في بلدة بيت صفافا جنوب شرقي القدس المحتلة، وذلك بحسب ما ذكرته وسائل إعلام محلية.

السياق تواصل سلطات الاحتلال العمل على مشاريع استيطانية منها: مواصلة المستوطنين أعمال البناء في  وفي ذات  
 بؤرة استيطانية جديدة في منطقة برية السواحرة شرق القدس المحتلة.

قامت ر، و اح" في مدينة القدس رغم اعتراض الأهالي على أعمال الحفالشيخ جرّ   ة حيّ واستأنف الاحتلال العمل عند "تلّ 
ذكاري لجنود الاحتلال" وإقامة مدرج للاحتفالات  تاح لتجديد موقع "النصب الة الشيخ جرّ بلدية الاحتلال بأعمال في تلّ 

رح ووضع سياج حول "النصب التذكاري"  يذكر أن سلطات الاحتلال صادرت  سوموقع للعروضات ومقاعد للجلوس وم
 لة ذياب.الأرض خلال السنوات الماضية وهدمت منزل لعائ

واد الربابة بسلوان جنوب الأقصى   كما أنهى الاحتلال أعمال إنشاء الجسر الاستيطاني فوق أراضي الأهالي في حيّ  
 . وأعلن افتتاحه

محافظة    والإعلام في   وحدة العلاقات العامة  المعلومات المرفقة في التقرير أعلاه تم رصدها بشكل يومي من خلال
 القدس الشريف. 
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(151) cases of arrest and (36) facilities that were 

demolished 5.1.2.4 inside the apartment, and (6542) 

settlers stormed Al-Aqsa Mosque during July 2023 
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Death Barriers 

On July 25, the Israeli occupation forces obstructed the transfer of the citizen "Ahmed 

Jubran Jabarin" from the Makassed Ambulance Center in Abu Dis to Al-Makassed 

Hospital in Jerusalem at the Israeli leader's checkpoint for more than half an hour, which 

led to his death in a very critical condition, as doctors were unable to provide him with 

the necessary aid. 

Targeting national figures 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

On July 13, the occupation court held a trial session for the governor of Jerusalem, Adnan 

Ghaith, and demanded that the occupation prosecutor effectively imprison the governor 

for eight months, based on two previous indictments issued against Governor Ghaith.  
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Lawyer Rami Othman objected to what was presented by the occupation prosecution 

against the governor, and the decision on the verdict was postponed until after the end of 

the judicial holiday in the occupied entity. 

It is noteworthy that four military decisions have been issued against Governor Ghaith 

since he assumed his duties as governor of Jerusalem in 2018; the first: preventing him 

from entering the West Bank and reaching his place of work in the town of Al-Ram. 

Second: He was prevented from communicating with 51 Palestinian figures, led by 

President Mahmoud Abbas, Prime Minister Mohammad Shtayyeh, a number of members 

of Fatah's Central Committee, and Palestinian security and national leaders. 

 Another decision prohibits him from moving or being in Jerusalem except for his place 

of residence in the town of Silwan. 

A fourth decision prohibits him from participating in any activities, events or gatherings 

within the city of Jerusalem. Governor Ghaith has been under an open house arrest 

sentence since August last year. 

On the same date, the occupation intelligence handed the secretary general of the Fatah 

movement in Jerusalem, Shadi Motur, a summons for interrogation at the "Russian 

Compound" center of the occupation, and the occupation intelligence handed Mutawar a 

decision to deport him from the West Bank for an additional 6 months. 

The occupation forces also handed over to the Jerusalemite activist  

"Nasser Abu Khdeir" a decision to prevent him from entering the West Bank, restricting 

his movement and work inside occupied Jerusalem, in addition to preventing him from 

communicating with a number of Jerusalemite figures. 

The Hebrew media continued to incite against the preacher of the blessed Al-Aqsa 

Mosque, Sheikh Ikrema Sabri, and demanded his deportation from Jerusalem because of 

his call for solidarity with Jenin during the Friday sermon. On July 11, the occupation 

renewed his travel ban for six months, arguing that his travel poses a danger to the 

occupation. 
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On July 4, the Deputy Director of the Islamic Waqf Department in occupied Jerusalem, 

Sheikh Najeh Bkirat, was informed of the renewal of the "travel ban" for a period of 6 

months, and on July 12, the occupation authorities deported Bkirat from Jerusalem to 

Bethlehem for a period of 6 months. 

On July 3, the occupation renewed the travel ban against the head of the Jerusalem Anti-

Judaization Committee, Nasser Al-Hadmi, from traveling for a period of 6 months. 

Settlement march commemorating the destruction of the Temple 

On July 26, Israeli Minister Itamar Ben Gvir stormed the Old City of Jerusalem to 

participate in a march of settler flags on the night of the anniversary of the so-called 

"destruction of the Temple," and armed settlers deployed in the Damascus Gate area of 

Jerusalem just before the start of the march of settler flags. 

On July 27, dozens of settlers stormed Al-Aqsa Mosque from the side of the Al-

Maghariba Gate, led by Israeli Minister of Security Itamar Ben Gvir and Minister of 

Judaization of the Negev and Galilee, Yitzhak Fserlaov, in the Otzma Yehudit party, 

coinciding with the anniversary of the "destruction of the Temple. 

" Ben-Gvir said during his storming: "This is the most important place for the people of 

Israel where we have to go back and show our rule." 

The raid began at dawn and included Talmudic rituals, including "epic prostration", while 

thousands of settlers also stormed Buraq Square, performing prayers and rituals at what 

they claim is the Western Wall, and carrying out provocative tours of the alleys of the 

Old City of Jerusalem. Hundreds of them had gathered in front of the Mughrabi Gate 

before the raid, at the invitation of settler associations. 

Groups of settlers performed Talmudic rituals in the Old City and at one of the gates of 

Al-Aqsa. Dozens of settlers from the so-called Return to the Temple Mount group spent 

the night at the entrance to the Mughrabi Gate 

It is worth mentioning that the occupation police have deployed members of the special 

units in the courtyards of the mosque to provide guards for the intruders, as well as to 
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keep Jerusalemites away from the path of the raids and prevent those under 60 years old 

from entering the blessed Al-Aqsa Mosque to perform noon prayers. 

High School Results in Jerusalem  

On the day of the results of the Tawjihi, Jerusalem turned into a military barracks through 

the deployment of intensive forces in all neighborhoods of Jerusalem, around the 

Jerusalem wall and in its streets, and the forces varied between the police, the Yasam, and 

members of the municipality and intelligence. 

Most vehicles driven by youths were subjected to thorough searches, and Jerusalemite 

students celebrating high school grades in the city were suppressed. 

It is noteworthy that more than (17 Palestinian families), most of them from Jerusalem, 

were deprived by the occupation of the joy of high school due to the arrest of their 

children.  

Strike prevails in Jerusalem governorate in support of Jenin and its camp  

On July 4, a comprehensive strike spread throughout the Jerusalem governorate at the call 

of the national and Islamic forces in Jerusalem, to mourn the lives of the martyrs of Jenin 

camp and to condemn the siege imposed by the occupation on the camp. 

 Clashes erupted with the Israeli occupation forces in a number of towns and 

neighborhoods of Jerusalem in support of Jenin refugee camp. 

Settler Attacks 

During the month of July, settlers 

marched on the anniversary of the 

destruction of the Temple, which 

is one of the most prominent 

crimes against the Holy City and 

attempts to obliterate its 

Palestinian identity.  
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The settlers also carried out 15 attacks against Jerusalemites, including 5 physical abuse. 

On 11 July, the Israeli occupation forces raided the house of the Sub Laban family in 

Aqbat Al-Khalidiya in the Old City of occupied Jerusalem, evicted it from its residents 

and handed it over to settlers. 

 The Israeli occupation forces also arrested the supporters. 

Recorded injuries During the month of July 

the Jerusalem governorate monitored 

injuries resulting from the use of excessive 

force by the Israeli occupation forces 

against Jerusalemites throughout the 

occupied capital. 

About 17 injuries were recorded as a result 

of live and rubber-coated metal bullets and 

severe beatings by the Israeli occupation 

forces, in addition to hundreds of cases of 

gas suffocation. 

On 9 July, the Israeli occupation forces opened fire at Mrs. 

 Samira Al-Herbawi in Sheikh Jarrah neighborhood in occupied Jerusalem, claiming that 

she had carried out a stabbing attack, arrested her and transferred her to the hospital, and 

arrested 2 of her sons from Sheikh Jarrah neighborhood. 

Among the injuries is also the young man Mohammed Derbas, who was wounded by 

Israeli bullets after leaving his home in Issawiya heading to a restaurant outside the town, 

during which he was surprised by the presence of a storming of the town by live bullets, 

which led to his injury in the thigh area, and the occupation forces arrested the young 

man Derbas while he was receiving treatment at Hadassah Ein Kerem Hospital. 
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The crimes of the occupation and its settlers against the blessed Al-Aqsa Mosque   

 

The Israeli occupation forces imposed their tightening on the gates of the blessed Al-

Aqsa Mosque, harassed worshipers, searched them and confiscated their identity cards, in 

conjunction with securing settler incursions into Al-Aqsa Mosque. 

The Jerusalem governorate also monitored the incursions of extremist settlers into the 

blessed Al-Aqsa Mosque during the month of July, and the month of July witnessed the 

highest number of incursions since the beginning of this year, as (6542) settlers, and 

(90,497) foreigners under the name of tourism (through the Israeli Ministry of Tourism) 

stormed the blessed Al-Aqsa Mosque under the strict protection of the heavily armed 

special occupation forces. 

On July 6, the Israeli occupation forces placed a blue substance on the walls of Al-Aqsa 

Mosque in the vicinity of the Dome of the Rock, in order to limit the hanging of 

Palestinian banners and flags on them, knowing that the same material was previously 
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placed on the pulpit of Burhan al-Din, south of the Dome of the Rock, where it sticks to 

the person's skin and does not disappear easily, and through which the occupation police 

can distinguish young men and arrest them with the help of thermal cameras deployed at 

the gates of the blessed Al-Aqsa Mosque. 

On July 22, the Minister of Jerusalem Affairs announced that free buses would be 

operated to transport settlers to the Western Wall and facilitate their incursion into it 

seven days a week.   

On July 27, 2180 stormed the Al-Aqsa Mosque, Israeli Defense Minister Itamar Ben Gvir 

and Judaization Minister Yitzhak Vsrlauf joined the Otzma Yehudit party, coinciding 

with the anniversary of the "destruction of the Temple. 

On July 3, the Israeli police prevented the employees of the Al-Aqsa Mosque 

Reconstruction Committee from working in all sections of the Al-Aqsa Reconstruction 

Committee completely, and threatened to arrest the employees if they worked.  

On 4 July, the Israeli occupation forces arrested 3 employees of the Islamic Endowments 

Department from Al-Aqsa Mosque: "Hussam Sidr", "Muhammad Al-Salhi", and "Arafat 

Najib". 

On July 20, one of the perennial olive trees fell in the courtyards of the blessed Al-Aqsa 

Mosque, where the reasons for its fall are likely the ongoing excavations below the Al-

Aqsa Mosque. 

Arrests 

The unjust and racist arrests carried out by 

the Israeli occupation forces continue 

brutally against the people in Al-Quds 

governorate, as about (151) cases of arrests 

of citizens were monitored in all areas of  

Al-Quds governorate during the month of 

July, including 14 children and 4 women.   
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Decisions  

of the occupation courts against detainees:  The occupation courts impose unfair decisions 

against the detainees, ranging from the issuance of actual prison sentences and the 

imposition of house arrest, in addition to deportation decisions and heavy fines, and the 

occupation court issued travel bans against some of them, in addition to extending the 

detention of a large number of detainees for long months without bringing clear charges 

against them 

1. Actual prison sentences 

 The racist occupation courts issued 

(34) actual prison sentences against 

Jerusalemite prisoners, including (8) 

administrative detention rulings, "that 

is, without clearly specifying the 

charge against them", in addition to 

imposing very heavy fines that 

increase the suffering of their 

families. 

One of the highest sentences issued by the occupation authorities during the month of 

July was the sentence issued against the Jerusalemite prisoner Qusay Alyan (for 14 and a 

half years) from the town of Al-Isawiya in occupied Jerusalem 
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2. Home Detention Decisions 

 (20) house arrest orders issued by the 

occupation authorities against Jerusalemite 

citizens, including children, were monitored.  

The duration of house arrest orders ranged 

from two to six months. The occupation 

authorities also issued an open house arrest 

decision against the 18-year-old Jerusalemite 

"oday Ma'irji". 

3. Deportation and travel bans  

The month of July witnessed the 

issuance of deportation orders by the 

occupation authorities from the 

blessed Al-Aqsa Mosque and the Old 

City, in an attempt to control Al-Aqsa 

Mosque and its surrounding places, so 

they issued about (21) deportation 

orders, including (10) deportation 

decisions from the blessed Al-Aqsa 

Mosque. 

As for the travel ban, the occupation authorities issued 7 travel bans during the month of 

July, renewing the ban on the Jerusalem station Hanadi Al-Halawani for a period of one 

month, renewable for a period of 6 months, after banning her from traveling for a period 

of two years, and on July 11, the occupation renewed the ban on the preacher of Al-Aqsa 

Mosque, Sheikh Ikrima Sabri, from traveling for a period of six months, under the pretext 

that his travel poses a danger to the occupation. 

On July 4, the Deputy Director of the Islamic Endowments Department in occupied 

Jerusalem, Sheikh Najeh Bkirat, was informed of the renewal of the "travel ban" for a 

period of 6 months. On July 3, the occupation renewed the travel ban against the head of 
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the Jerusalem Anti-Judaization Committee, Nasser Al-Hadmi, from traveling for a period 

of 6 months.  

The occupation authorities also handed Amir Obeid, a young Jerusalemite, from the town 

of Issawiya, a travel ban. 

Demolitions and bulldozing 

 During the month of July, (36) structures were demolished and bulldozed in the occupied 

Jerusalem governorate, of which (8) structures were forcibly self-demolished, in addition 

to carrying out (14) excavation and bulldozing operations on lands owned by 

Jerusalemite citizens.

 

During the month of July, Israeli vehicles and crews demolished 22 structures, including 

houses, agricultural facilities, water tanks, barracks, sheep pens, an external room, and a 

retaining fence. 
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On 6 July, the Israeli occupation forces confiscated 4 water tanks, livestock feeds, their 

fence and two sheep shacks in Wadi Abu Hindi area, and on 16 July, the occupation 

authorities burned approximately 15 dunums of agricultural land near the apartheid wall 

in the town of Biddu, northwest of occupied Jerusalem. 

 Demolitions, Forced Evictions and Land Expropriations 

 The Israeli occupation authorities delivered 5 demolition notices to a number of 

commercial establishments in the plain of the town of Biddu and in the Ain Al-Louza 

neighborhood in Silwan. 

Forced evictions At dawn on 11 July, the Israeli occupation forces raided the house of the 

Sub Laban family in Aqbat Al-Khalidiya in the Old City of occupied Jerusalem, forcing 

its residents to evacuate it and hand it over to settlers. 

The eviction decision came after the Israeli Supreme Court issued a previous decision to 

terminate the protected lease of the elderly couple, Noura Sub Laban (68 years old) and 

Mustafa Sub Laban (72 years old) to make way for the seizure of the property by the 

"Galitia" settler association, which has been seeking to evict the family since 2010. 

The occupation courts had previously evicted the rest of the family in 2016 and prevented 

the children from living with their parents, which led to the separation of the family. 

The Sublaban family home is located several meters from the Al-Aqsa Mosque, leased 

from the Hashemite Kingdom of Jordan since 1953 and subject to protected lease. 

In 2010, the "Galicia Settlement Association" claimed that the family home is a Jewish 

endowment, and therefore the occupation courts decided to end the protected lease of the 

family and evict them from the house, and this was preceded by many sessions and 

various decisions that began in the eighties of the last century, in an attempt to 

expropriate the house. 

Violations against prisoners 

 In the last days of July, Israeli extremist Minister of Defense Itamar Ben Gvir issued an 

amendment to the "Administrative Release" law, canceling the early release of prisoners 

from prison. 
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This decision is part of the Israeli Government's policy aimed at deteriorating the 

conditions of prisoners in prisons. 

On July 5, the occupation forces confiscated the vehicle of the liberated Jerusalemite 

prisoner "Muhammad Mustafa" from the town of Issawiya, seized his money and closed 

his bank account. 

On July 6, the Israeli prison administration isolated the Jerusalemite prisoner "Mustafa 

Ahmed Abu Al-Hawa" from the town of Al-Tur in the cells of Nafha Desert Prison. 

On July 12, the Commission for Prisoners' Affairs said in a statement that the isolated 

Jerusalemite prisoner Hussam Matar (38 years old) suffers from a very difficult health 

condition in the occupation prisons, amid deliberate medical negligence, aimed at 

torturing him physically and psychologically. 

 It is noteworthy that the prisoner Matar began to suffer from health problems since 2010, 

and his condition worsened as a result of the lack of early diagnosis, failure to receive 

appropriate treatment, and continuous procrastination in conducting the required tests and 

analyzes. 

On July 28, Ismail Halabiya, a 34-year-old Jerusalemite from the town of Abu Dis, east 

of occupied Jerusalem, suspended his open-ended hunger strike to protest his 

administrative detention, after promises to end his detention. 

Halabiya began the strike after the occupation intelligence issued a new administrative 

detention order against him for a period of four months, despite obtaining a decision not 

to renew his administrative detention, but the occupation claimed that there were new 

(secret materials) against him. 

Violations against Jerusalem Institutions  

On July 13, the Israeli Knesset held a session to incite against Arab schools and national 

curricula in Jerusalem, and the session included incitement against Arab teachers 

graduating from Palestinian universities in Jerusalem schools. 
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With regard to the repression of Jerusalem institutions, the occupation forces stormed the 

Dar Mall in occupied Jerusalem in preparation for the incursion of the Israeli mayor into 

the place.  

The shops inside Al-Dar Mall in occupied Jerusalem closed their doors in rejection of a 

planned visit by the mayor of the occupation, and young Jerusalemites poured oil on the 

land of Al-Dar Mall on Salah Al-Din Street in occupied Jerusalem, expressing their 

rejection of this visit. 

As part of the attack on medical sites, the Israeli occupation forces raided Al-Makassed 

Hospital in Al-Tur town in occupied Jerusalem on 9 July. 

On July 19, the Israeli police prevented a monk from entering Al-Buraq Square, west of 

the blessed Al-Aqsa Mosque in Jerusalem, accompanied by the German Minister of 

Education, wearing the Holy Cross on his neck, under the pretext that this endangers his 

life. 

 The occupation police asked him to remove the cross before entering the square, where 

the monk tried to explain to them that he was a cleric and that this was a pattern he wore 

as a monk and that this was an infringement on his personal and religious freedom, but he 

did not succeed in convincing them to do so. 

Violations against journalists 

 On July 11, the Israeli court ended the decision to detain the Jerusalem journalist Lama 

Ghosheh, imposing on her 9 months of work for the benefit of the public, and 6 months 

suspension of execution for a period of 3 years, in addition to paying a fine of 4500 

shekels, and Ghosheh's lawyer demanded an appeal hearing against the verdict.   
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Settlement Projects  In July 

 the occupation authorities 

approved work on a new 

settlement project, where 

the occupation announced 

its intention to build 450 

new settlement units 

between the towns of um 

Lison and Jabal Mukaber 

in occupied Jerusalem, on 

an area of 12 dunums.  

The Israeli government 

also plans to build a large settlement on the land of a Jerusalem town, and the settlement 

plan includes the construction of 670 settlement units in the town of Beit Safafa, 

southeast of occupied Jerusalem, according to local media. 

In the same context, the occupation authorities continue to work on settlement projects, 

including: Settlers continue construction work in a new settlement outpost in the area of 

Al-Sawahra wilderness, east of occupied Jerusalem. 

The occupation municipality carried out work on Sheikh Jarrah Hill to renovate the site 

of the "Memorial to the Occupation Soldiers" and to establish an amphitheater for 

celebrations, a site for performances, benches for sitting, a morgue and the placement of a 

fence around the "Memorial" It is noteworthy that the occupation authorities confiscated 

the land during the past years and demolished a house belonging to the Diab family. 

The occupation also completed the construction of the settlement bridge over the lands of 

the people in the Wadi Al-Rababa neighborhood in Silwan, south of Al-Aqsa, and 

announced its opening. 

The information attached to the above report was monitored on a daily basis by the 

Public Relations and Media Unit in Al-Quds Al-Sharif Governorate. 


